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PRIČA SE... Fmreže

Marinko Tarlać
Da se ja nešto pitam, folklor i 4 strana jezika bi bili 
obavezni predmeti u osnovnoj školi

Војислав Савић
Чудо да сунце није измамило Бањалучане у баште 
кафића.

Novine FAKTOR su upisane u Registar javnih glasila RS pod rednim brojem 697 
po rješenju broj 07.06/053-46/21-2
Sedmično izdanje, svakog četvrtka, latiničnim pismom

Da se kojim slučajem u Republici Srpskoj izabere nova Vlada i ministri vrate na radna mjesta 
odakle su došli, premijer Višković bi ostao bez posla. Naime, od 1. februara Kompanija „Bok-
sit” iz Milića će ostati bez Sektora saobraćaja, a samim tim u bez direktora.
Rukovodstvo „Boksita” je odlučilo da proda sve kamione, koji su namijenjeni za prevoz rude. 
KamionI su prvo ponuđeni vozačima, a kada nije bilo zainteresovanih, nađeno je kompromi-
sno rješenje - da se vozne jedinice prodaju šefovima u kompaniji! Tako će Branka Mađarević 
Stupar, koja je na poziciji direktora Sektora za saobraćaj zamijenila Viškovića, postati vlasnik 
pet od ukupno sedamnaest kamiona, koliko je ponuđeno na prodaju.
Kamioni sa priključnim „kadama” koštaju između 20.000 i 65.000 KM i kupci će ga plaćati u 
ratama. Da je Dukić dobro osmislio ovu neočekivanu poslovnu transakciju govori i podatak 
da kupci imaju obavezu da „Boksitu” plaćaju 5 KM po prevezenoj toni rude boksita iz milić-
kih rudnika do „Alumine” u Zvorniku.
Prije nepune četiri godine, odnosno u vrijeme kada je premijer bio direktor, „Boksit” je 
raspolagao sa 29 teretnih vozila, 25 tegljača, 14 kipera, devet poluprikolica sa ceradom i 
23 poluprikolice za prevoz rasutih tereta te pet cisterni za rasuti teret i isto toliko za prevoz 
nafte i plina.

Z.Š.

Saša Trivić
Jedan ozbiljan strani diplomata mi je potvrdio da 
znaju da sankcije neće donijeti rješenje ali eto 
moraju raditi nešto. Ovo je samo poruka za one koji 
čekaju da im stranci urede državu.

PREMIJER VIŠKOVIĆ OD FEBRUARA BEZ RADNOG MJESTA

DUKIĆ PRODAO SVE KAMIONE
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Navodna ljubavna afera gradonačelnika Banjaluke i pjevačice Tanje Savić je već mjeseci-
ma predmet pisanja medija,  pa se tako njen dolazak u Banjaluku iščekivao kao dolazak 
Merilin Monro na imanje Kenedijevih. Ali, daleko je Tanja od čuvene Merilinke, a svršeni 
gimnazijalac može samo da čita o jednoj od najmoćnijih američkih porodica, pod uslovom 
da knjigu uzima u ruke. Međutim, niko nije očekivao da će gradonačelnik Banjaluke Draško 
Stanivuković napraviti toliko amaterskih poteza te se sa pjevačicom pojaviti u javnosti, ali i 
u društvu sa licima koja su osuđivana za teška krivična djela.

nog dolaska u Banjaluku 
i pojedini mediji u Srbiji 
pišu kako se ipak radi o 

„braku iz interesa”, kako 
je to ranije navodio i 
Faktor.

Priča je, smatraju 
građani, toliko „nate-
gnuta i besmislena” da 
je smiješno koliko je 
providna. Gradonačel-
nik je slobodan momak. 
Tanja Savić srećno ra-
zvedena. Ako se vole, 
nema ni jednog razloga 
da se kriju. Međutim, 
sve je cijelo ljeto bilo 
mistično, a na kraju su 
PR stručnjaci išli toliko 
daleko da su uključili 
Draškovu babu i Tanjinu 
tetku i danima „navlači-
li” priču. U sve su ubaci-
li i neke od najpoznatijih 
voditelja u Srbiji. 

Ljubavni život mla-
dog gradonačelnika nije 
razlog za podnošenje 
ostavke, ali ono što je 
donijela ova afera sva-
kako jeste. Ajde što je 
najveći grad u Srpskoj 
dovođen u kontekst 
estradnih tračeva, ali 
jedna neoprezna objava 
na Fejsbuku dovela je 
gradonačelnika u ozbilj-
ne probleme. 

Mile Nović, ugledni 
privrednik iz Derven-
te, osuđen pred Sudom 
BiH za trgovinu ljudima 
i maloljetničku prostitu-
ciju, objavio je na svom 
Fejsbuk profilu fotogra-
fiju Draška Stanivuko-
vića, Tanje Savić, svog 
sina Branislava (koji je 
takođe osuđen za ista 
krivična djela), i još 
dva čovjeka u jednom  
restoranu. Noć kada je 
Tanja Savić gostovala u 
Banjaluci. Zanimljivo, 
ali fotografiju je nedugo 
zatim obrisao sa svog 
Fejsbuk profila.

Nevještom manipu-
lacijom prvo se pokušao 
sakriti identitet muška-
raca sa fotografije, pa je 
objavljen samo dio slike 

na kojoj su Tanja Savić 
i Draško Stanivuković. 
Međutim, vrlo brzo se 
saznalo da je gradona-
čelnik Banjaluke u druš-
tvu sa osuđenim krimi-
nalcima. Kako su mu 
mediji u Srbiji sve i za-
kuhali - tako su mu došli 
i glave. Blic.rs objavio 
je, konačno, prvu foto-
grafiju „golupčića” Ta-
nje Savić i Draška Sta-
nivukovića kako su se 
našli u Banjaluci i time 

„ozvaničili” vezu. 
 V.Š.

SA BRAĆE ĆULUM NA NOVIĆE!

Tako je, nakon fotografija sa braćom Ćulum 

iz Sanskog Mosta koji su imali fotosešn u 

njegovoj vili na Petrićevcu, a na kojem se 

mlađahni Draško tu „zatekao slučajno”, 

široka javnost naveliko mogla da čita i sluša 

njegova „pranja” o tom susretu. 

GRADONAČELNIČE, 
PODNESI OSTAVKU!

NAKON PORNO AFERE ZABAVA SA PRESUĐENIMA ZA MALOLJETNIČKU PROSTITUCIJU?

Ipak, sada smo došli 
do toga da su se gra-
donačelnik najvećeg 
grada Srpske i Tanja 

Savić „slučajno” našli 
u društvu Branislava 
Novića, osuđenog za 
trgovinu ljudima i ma-

loljetničku prostituciju.  
Ta fotografija je srušila  
kompletnu medijsku pri-
ču građenu mjesecima u 
Srbiji o tajnoj ljubavnoj 
vezi koju niko nikad 
nije vidio, a svi su zna-
li za nju. Ljubavni život 

mladog gradonačelnika 
i udate pjevačice iz sela 
Radinac kod Smedereva 
u žižu javnosti dospio 
je nakon  što se počelo 
pričati o video snimku i 
gej aferi u kojoj se našao 
blizak saradnik grado-

načelnika, Ivan Begić i 
još jedan, do danas ne-
poznat muškarac. Pisalo 
se tada da je gradonačel-
niku trebala velika afera 
koja će ga prikazati kao 
zavodnika, pa se cijelo 
ljeto dovodio u vezu sa 

učesnicama rijaliti pro-
grama i pjevačicama po 
Srbiji. Novinari su ih 
viđali ovdje ili ondje, ali 
nikada zajedno. Sve vri-
jeme provlačila se afera 
sa Tanjom Savić, a na-
kon njenog ovosedmič-

AFERA KOJA JE „DRMALA” REPUBLIKU SRPSKU

Sve je počelo još 2007. godine kada su tri maloljetnice iz Dervente prijavile da su nekoliko godina bile žrtve 
te da su bile primoravane na prostituciju. Istragu je vodilo Tužilaštvo BiH. Bilo je obuhvaćeno više osoba 
uključujući i radnike Centra za socijalni rad, direktor srednje škole, ali i nekoliko uglednih biznismena iz 
Dervente. Ostaće upamćeno da su majke maloljetnih djevojčica danima protestovale, pojavljivale se u 
medijima pa je u tom slučaju zaštita maloljetnih lica bila potpuno besmislena. 
Tog 17. decembra 2007. godine nakon višemjesečene istrage uhapšeno je ukupno osam osoba među koji-
ma je bio Mile Nović, ugledni privrednik iz Dervente.
Na Sudu BiH, suđenje koje je imalo nekoliko filmskih zapleta trajalo je sve do 2011. godine. Na kraju je 
Apelaciono vijeće Suda BiH izreklo konačne kazne za trgovinu ljudima i organizovanje maloljetničke prosti-
tucije. Biznismenima Milivoju Noviću i Čedi Markeliću kazna je povećana sa jedne na šest godina zatvora, 
a Branislavu Noviću sa jedne na pet godina i šest mjeseci. I ostalim su kazne povećane srazmjerno djelima 
koja su počinili. 
Suđenje je zbog osjetljivosti slučaja bilo zatvoreno za javnost, a o Branislavu Noviću se nije čulo puno toga 
sve do prošle sedmice kada je njegov otac objavio fotografije prijateljskog druženja sa Draškom Stanivuki-
ćem i Tanjom Savić. 

Milivoje i Branislav NOVIĆ

NASTAVAK TEKSTA POGUBAN JE ZA GRADONAČELNIKA BANJALUKE: 

- Veza im je na početku bila burna i sve vreme su se krili od javnosti. Ni jedno, 
ni drugo nisu želeli da daju izjave na temu njihove ljubavi. Međutim, kada su 
shvatili da pripadaju jedno drugome i da ništa ne može da ih slomi, Draško je 
odlučio da upozna pevačicu sa prijateljima. On ju je sačekao nakon nastupa u 
jednom lokalu gde su bili njegovi najbolji drugovi. Sa druge strane, nije upo-
znao Tanju sa porodicom i za njih su priče o njihovoj vezi samo trač. Nije sigu-
ran kako bi prihvatili vezu sa pevačicom koja ima decu - priča dobro obavešten 
izvor za „Blic“ i dodaje:
- Tanja je na početku negodovala da idu korak dalje i da upoznaje njegove 
bliske prijatelje, kao i on njene sinove, ali sada je već prošlo dovoljno vremena 
i više nema razloga za skrivanje. Draškovi drugovi su već čuli dosta toga o Tanji, 
a sada su je upoznali i dopala im se. Zaključuje blic.rs
Dakle, na večeri su bili njegovi NAJBOLJI DRUGOVI i PRIJATELJI. Ako je Branislav 
Nović najbolji drug Draška Stanivukovića, gradonačelnik Banjaluke bi morao 
odmah da podnese ostavku. Nović je, kao što smo naveli, pravosnažno presu-
đen na zatvorsku kaznu zbog trgovine ljudima i maloljetničke prostitucije. 
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Kada je Vojislav 
Šešelj, gostujući 
nedavno na jed-
noj beogradskoj 

televiziji, rekao kako 
predsjednik Crne Gore 
Milo Đukanović i vođa 
kriminalne grupe „Ka-
vački klan“ Radoje 
Zvicer spremaju atentat 
na predsjednika Srbi-
je Aleksandra Vučića, 
malobrojni su ovu in-
formaciju shvatili oz-
biljno. 

Ali, dan kasnije, 
ministar unutrašnjih 
poslova Srbije, Alek-
sandar Vulin potvrdio 
je ove tvrdnje, navode-
ći da je MUP, posred-
stvom Evropola 14. ja-
nuara dobio informaciju 
pod oznakom „hitno“, 
od jedne zemlje članice 
EU, o postojanju orga-
nizovane kriminalne 
grupe koja ima za cilj 
atentat na predsjednika 
Republike Srbije.

Mnogima su još uvi-
jek svježa sjećanja na 
12. mart 2003. godine, 
kada je ubijen srpski 
premijer Zoran Đinđić, 
a za šta je optužen „Ze-
munski klan“.

Da se ipak ne radi o 
nekom novom aktivira-
nju klanova na području 
Srbije i regiona, za Fak-
tor je potvrdio stručnjak 
za bezbjednost i bivši 
pripadnik Službe držav-
ne bezbjednosti Srbije, 
Božidar Spasić.

- Već od hapšenja 
grupe Belivuka (Velj-
ko Belivuk, poznat kao 
Velja Nevolja), bilo je 
jasno da će mafija, da-
kle njeni dijelovi koji 
su odbjegli, pokušati da 
uzvrate udarac. Meta je 
određena po značaju i 
kao lokomotiva borbe 
protiv organizovanog 
kriminala oličena u 
Aleksandru Vučiću – 
naveo je Spasić.

Prve prijetnje aten-
tatom pojavile su se još 

BIVŠI SRPSKI
BEZBJEDNJAK 

BOŽIDAR SPASIĆ ZA 
FAKTOR TVRDI:

prošle godine i one su, 
kaže, poticale iz okru-
ženja Radoja Zvicera, 
crnogorskog državlja-
nina koji se smatrao vo-
đom „Kavačkog klana“.

- Već tada je bilo 
poznato da se Zvicer 
uspješno, a klasično 
mafijaški, uvukao sa 
svojom organizacijom u 
državne strukture Crne 
gore i Srbije. Njegove 
mete su bili policijski 
službenici te se već go-
dinama, od strane ek-
sperata, primjećivalo da 
u sukobu škaljarskog i 
Zvicerovog kavačkog 
klana, srpska polici-
ja paktira, štiti, oba-
vještava kavački klan 
ne samo o namjerama 
suprotnog klana već i 
„normalnog i savjesnog 
dijela srpske policije“ 
– napominje ovaj bivši 
visoki funkcioner jugo-
slovenske tajne policije. 

Spasić tvrdi da je 
srpska policija potcije-
nila Zvicera i da je oba-
vještajni pristup vođi 
„kavčana“ izostao.

- Na taj način otvo-
rila su se vrata da mu 
priđu velike američ-
ke, njemačke službe 
koje, takođe, u svojim 
apokrifnim planovima 
imaju za cilj uklanjanje 
Aleksandra Vučića, ne 
samo sa političke scene. 
U tom planu im zdušno 
pomažu dijelovi opozi-
cije u Srbiji koji stvara-
ju atmosferu neophod-
nosti da se Vučić silom 
ukloni – rekao je Spasić 
i dodao da u tome ne za-
ostaju ni dijelovi veoma 
problematičnih ruko-
vodstava iz Crne Gore 
i BiH.

Podsjetio je i na po-
kušaj linča Vučića u 
Srebrnici, a koji musli-
manski dio obavještajne 
zajednice još uvijek pri-
kriva, ne samo tragove 
već i skupljene činjeni-
ce.

Prema njegovim ri-
ječima, obavještajni si-
stemi se u operacijama 
poput ove najave aten-
tata uobičajeno kriju iza 
mafijaških obračuna.

- Tako se sada Zvi-
cer nalazi na čelu mafi-
jaško-kriminalno-tero-
rističke grupe, ali samo 
kao paravan stranih 
obavještanih sistema 
koji, takođe, paktiraju i 

sa problematičnim lide-
rima regiona i opozicio-
nim krugovima u Srbiji. 
Dakle, potpuna pripre-
ma za izvođenjem poli-
tičkog atentata je u pot-
punosti izvršena, rekao 
bih, kao iz udžbenika. 
Nakon što je stvar pro-
valjena, sada je samo 
Zvicer izbačen na povr-
šinu – poručuje Spasić.

Ipak, kako uvjerava, 

organi i službe Srbije 
znaju šta treba da rade.

- Dakle, prvo prive-
sti pravdi atentatore, a 
kasnije ćemo vidjeti ko 
zapravo stoji iza ove 
zavjere. Sve drugo je 
špekulisanje. U ovom 
momentu predsjednik 
Vučić je bezbjedan i 
siguran, rekao bih, ap-
solutno – kazao je naš 
sagovornik.             V.M.

Srpska policija potcijenila je Radoja Zvicera i obavještajni pristup vođi „kavčana“ je izostao. Na taj 
način otvorila su se vrata da mu priđu velike američke, njemačke službe koje, takođe, u svojim 
apokrifnim planovima imaju za cilj uklanjanje Aleksandra Vučića, ne samo sa političke scene.
Prvo treba privesti pravdi atentatore, a kasnije ćemo vidjeti ko zapravo stoji iza ove zavjere. Sve 
drugo je špekulisanje. U ovom momentu predsjednik Vučić je bezbjedan i siguran, rekao bih, ap-
solutno – mišljenja je Spasić.

PAKT SA OPOZICIJOM?!

Spasić tvrdi da se obavještajni sistemi u operacijama poput ove najave atentata 
uobičajeno kriju iza mafijaških obračuna.
- Tako se sada Zvicer nalazi na čelu mafijaško-kriminalne-terorističke grupe, ali 
samo kao paravan stranih obavještajnih sistema koji, takođe, paktiraju i sa pro-
blematičnim liderima regiona i opozicionim krugovima u Srbiji. Dakle, potpuna 
priprema za izvođenjem političkog atentata je u potpunosti izvršena, rekao bih, 
kao iz udžbenika. Nakon što je stvar provaljena, sada je samo Zvicer izbačen na 
površinu – poručuje Spasić.

REGION I SRPSKA ĆE BITI U PROBLEMU

Kada je riječ o obavještajnom pristupu čitavom ovom procesu, koji traje skoro 
godinu dana, Spasić navodi da se malo posustalo u toj komponenti.
- Teroristi vam izmaknu dok se okrenete, a stvar morate sami rješavati, jer u 
obavještajnim poslovima nikome nisu čiste ruke ili, kako ja to volim da kažem, 
nikome ne možete vjerovati, osim samom sebi. Srbija je prepoznala problem i 
treba se nadati da će ovaj pokušaj, najavu, pripremu atentata ugušiti na ade-
kvatan način. U suprotnom, ne samo Srbija, nego i region, Republika Srpska, i 
ostali bi se našli u velikom problemu – zaključio je Spasić.

ŠTA JE JAVIO EVROPOL?

Vulin je u izjavi novinarima naveo da su zajedno sa Evropolom pokrenuli opsež-
nu akciju koja za cilj ima da se spriječi ubistvo predsjednika Republike Srbije. 
- Na čelu te organizacije je crnogorski državljanin Radoje Zvicer, jedan od vođa 
Kavačkog klana kome se na teret stavlja organizacija i naručivanje više ubistava 
na teritoriji Crne Gore i drugih zemalja. Da li je Radoje Zvicer to činio za interese 
svojih političkih vođa, utvrdiće istraga. MUP će učiniti sve da do kraja istraži 
ovaj slučaj i spriječi atentat na predsjednika – izjavio je Vulin.

Bo
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ar 
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Zvicer je samo 
paravan stranim 

službama
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Predrag Duduko-
vić, direktor ba-
njalučkog Vodo-
voda, zarađuje 

mjesečno 4.200 KM, 
čime zauzima ubjedlji-
vo prvo mjesto među 
čelnicima gradskih pre-
duzeća, saznaje Faktor. 
Da stvar bude gora, i 
pored obećanih ušteda, 
u Vodovodu vlada rasi-
pništvo i bahatost toliko 
da i najobičniji šefovi 
sektora zarađuju više od 
ministara u Vladi Repu-
blike Srpske. 

Prema saznanjima 
Faktora, Dudukovićeva 
osnovna plata, sa uklju-
čenim minulim radom 
iznosi 3.800 KM,  ko-
joj se dodaje 400 КM 
na ime toplog obroka, 
prevoza i regresa. Tek 
malo manje zarađuju i 
preostali „stručnjaci”, 
članovi uprave preduze-
ća, koji su sve stranački 
postavljeni kadrovi. 

Iako je gradonačel-
nik Draško Stanivuko-
vić tvrdio da će se čel-
nici gradskih preduzeća 
birati, isključivo, putem 
javnih konkursa i da 
tu neće biti mjesta za 
stranačko uhljebljenje, 
u slučaju imenovanja 
vodećih ljudi Vodovoda 
pogazio je sva obeća-
nja. A nisu jedina.

Pare kaplju samo po-
dobnima

Naime, sva tri čla-
na Uprave postavljena 
su na osnovu stranač-
kih kvota, na način da 
je mjesto direktora za 
pravne poslove pripa-
lo PDP-u (Željko Tra-
var), tehničkih poslova 
SDS-u (Željko Raljić), 
a  planiranje i anali-
zu Selakovom SPS-u 
(Čedo Ševarika).

Iako upućeni nezva-
nično tvrde da je riječ 
o kadrovima više nego 
diskutabilnih stručnih 

referenci, pogotovo 
kada je riječ o Ralji-
ću i Ševariki, njihova 
primanja su na nivou 
ministara u Vladi RS, 
budući da, u prosjeku 
naplate oko 3.500 KM 
mjesečno.

-Strančarenje i po-
litičke kombinacije su 
u toj mjeri zahvatile 
preduzeće, da ovakva 
politika, ako se nastavi, 
može ozbijno da naruši 
finansijsku stabilnost 
firme. Na to, između 
ostalog, ukazuje i to što 
je, umjesto obećanih 
ušteda, broj rukovodi-
laca sektora povećan 
sa nekadašnjih šest na 
osam, ali ne zbog po-
većanog obima posla, 
nego samo kako bi se 
ispoštovali razni koali-
cioni dogovori – tvrde 
ogorčeni radnici.

Preciznije, radi se o 
sektorima razvoja, pro-
izvodnje i distribucije, 
održavanja, kvaliteta, 
finansija, komercijalnih 
poslova, pravnih poslo-
va, te plana i analize. 
Kako bi se zadovoljili 
narasli apetiti Stanivu-
kovićevih koalicionih 
partnera i unovčila nji-
hova podrška gradskoj 
vlasti, šefovi sektora 
su birani isključivo po 
političkim aršinima pa 
su te pozicije pripale 
SDS-u, PDP-u i SPS-u, 
dok jedan dio rukovodi-
laca čine bivši članovi 
SNSD-a koji su, zbog 
funkcija i velikih plata, 
brže-bolje prešli u re-
dove bivših političkih 
protivnika.

Loša gluma je to!

-Niko tim ljudima ne 
može zamjeriti politič-
ko angažovanje, ali ne 
možete, kao Stanivuko-
vić, u javnosti glumiti 
poštenje i zagovarati 
kokurse, a u stvarnosti, 
funkcije dijeliti isklju-

ZA GODINU GUBITAK DVA MILIONA!

- Izmišljeni i nepotrebni Sektor za plan i analizu uveden je pred Novu godinu, 
samo sa ciljem da se tu uhljebi Jasminko Bogdanić, nekadašnji direktor Čistoće. 
Bogdanić je bio posljednji direktor prije privatizacije Čistoće, a o kakvom kadru i 
„planeru” se radi najbolje govori podatak da je za samo jednu godinu napravio 
gubitak od dva miliona KM. 
Poslije njegovog odlaska, firma je odmah iduće godine ostvarila dobit od 350 000 
КM. E, ti i takvi stručnjaci su „najpotrebniji” Vodovodu. Tačno ne znamo šta bi bez 
njih – tvrde izvori Faktora.  

IZMISLILI RADNO MJESTO U UPRAVI 

Kako bi se namirili stranački apetiti, u Vodovodu bi uskoro trebalo da bude ime-
novan još jedan član Uprave i to direktor za ekonomske poslove. I tu će, naravno, 
izostati bilo kakav konkurs. 
Prijem još jednog člana uprave, preduzeće će na godišnjem nivou opteretiti za 
dodatnih 50.000 KM, a za njegovim angažmanom, prema tvrdnjama naših izvora, 
osim politike ne postoji nikakav drugi racionalan razlog. 

čivo po političkom prin-
cipu. Što je najgore, niti 
jedan šef sektora nije 
izabran putem konkur-
sa, niti bilo kakvim in-
ternim oglasom unutar 
preduzeća, kako je prije 
samo nekoliko mjeseci 
najavljivao Stanivuko-
vić – ukazuju radnici. 

Prema saznanjima 
Faktora, među zainte-
resovanim je vladala 
prava otimačina za ove 
poslove, pošto plata 
šefova sektora iznosi 
2.800 КM.

Pri tome, posebno 
je zanimljiv jedan novi 
sektor, onaj za Plan i 

U Vodovodu
štede,

al’ u
limburgu!

analizu. Iza tog bom-
bastičnog naziva krije 
se, zapravo, veliko ni-
štavilo zato što su se ti 
poslovi već obavljali, 
ali unutar drugih orga-
nizacionih dijelova pre-
duzeća.

B.V.

Direktoru 
4.200 KM, 

a šefovi plaćeni 
kao ministri! 
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Na meti Mirka Ša-
rovića nisu samo 
politički neisto-
mišljenici, već i 

čovjek koji, ne samo da 
je formirao  stranku čiji 
je Šarović danas pred-
sjednik, već i stvarao Re-
publiku Srpsku. Šarović 
je u vrijeme dok je bio 
predsjednik Republike 
Srpske, bez ikakve odlu-
ke ili rješenja, Radovanu 
Karadžiću „zaključio” 
radni staž i to sa 30. no-
vembrom 2001. godine. 
Da je Šarović sve radio 
samoinicijativno, po-
tvrđuje i podatak da u 
to vrijeme nije postojao 
zakon o obavezi sarad-
nje sa Haškim tribuna-
lom, a još bitnije -prvi 
predsjednik Srpske u to 
vrijeme nije ispunjavao 
niti jedan uslov za penzi-
ju. Nije imao 40 godina 
radnog staža, niti je imao 
65 godina života. Mir-
ko Šarović, očigledno, 
samoinicijativno ili na 
nečiji nagovor, odlučio 
je da udari baš na rad-
no-pravni status prvog 

predsjednika Srpske. 
Provjeravajući ljetošnje 
navode jednog dnevnog 
lista o ovoj temi, u ned-
ležnim institucijama i 
organima došli smo do 
podataka da je Šarović 
sve radio bez zvanične 
odluke i rješenja, zbog 
čega nije bilo moguće 
koristiti pravni lijek u 
ovom slučaju, iako su 
očigledna kršenja ljud-
skih i radničkih prava. 
Nema traga poreskim 
obrascima u Kabinetu 
predsjednika Republike, 
kao ni u Fondu penzijsko 
i invalidskog osiguranja 
Republike Srpske, usljed 
čega je penzija obračuna-
ta na osnovu prijeratnog 
staža, odnosno ona koja 
važi za bilo kojeg rad-
nika pri Kabinetu, a ne 
predsjednika Republike 
i vrhovnog komandanta. 
Šarović je time Rado-
vana Karadžića sveo na 
najniži koeficijent, što je 
manje važno od načina 
na koji se odnosio prema 
prvom predsjedniku Re-
publike Srpske i SDS-a. 

I ne samo Radovanu 
Karadžiću, već je slično 
urađeno i njegovoj su-
pruzi, kada je u pitanju 
period dok je bila zamje-
nik ministra zdravlja Re-
publike Srpske. Gotovo 
je nevjerovatno da je to 
uradio predsjednik Re-
publike Srpske iz SDS-a, 
a ne niko prije njega. „Iz-
bacivanjem” Radovana 
Karadžića iz SDS-a, a 
onda i zatiranjem njego-
vog traga u toj stranci, 
pa čak i „brisanje” rad-
no-stečenih prava, vidi 
se loš pokušaj Mirka Ša-

rovića da istoriju piše od 
svog dolaska u tu stran-
ku, a što nije bilo strano 
ni nekima od njegovih 
prethodnika (poput Mla-
dena Bosića i Vukote 
Govedarice). Imajući sve 
ovo u vidu, postaje vid-
ljivo koliko neuvjerljivo 
zvuče Šarovićeve tvrdnje 
o njegovoj odbrani Srp-
ske, a na koje se poziva 
pred svake izbore i 9. ja-
nuar, dok u praksi briše 
tragove o njenim osniva-
čima. Zbog načina kako 
se Šarović i još neki funk-
cioneri odnose prema 

stranačkim kolegama i u 
nekim drugim situacija-
ma, jasno je zašto nikada 
ne dobija podršku građa-
na u mjestima gdje živi. 
Primjera radi, u opštini 
Istočno Novo Sarajevo 
već 20 godina SDS  ne 
osvaja većinu na izbori-
ma. Ne može da pobijedi 
ni u Gradu Istočno Sara-
jevo. Da pokaže minimu 
poštovanja prema osobi 
koja je ne samo osnovala, 
već i svojevremeno spasi-
la SDS od zabrane posto-
janja, možda bi i nekad 
pobijedio na izborima.                   

A.D.

NEMA NIJEDNOG TRAGA
 
Radovan Karadžić, koji je osuđen u Haškom tribunalu, bio je predsjednik Republike 
Srpske i njen vrhovni komandat, ali po mišljenju Mirka Šarovića on je „obični” 
radnik u kabinetu. Pri tom mu je Šarović prekinuo radni staž tako da za to niko ne 
zna, budući da nikakav podatak o tome nikada nije objavljen.  

SKINUT SA CRNE LISTE

Mirko Šarović je jedina osoba koja je skinuta sa američke crne liste, iako mnogi i 
danas zbog toga imaju probleme u svakodnevnom životu. Postavlja se pitanje šta 
je bila cijena i da li je sadašnji predsjednik SDS-a još otplaćuje?

ISPLIVALI DETALJI STARIH
NEDJELA MIRKA ŠAROVIĆA

„Na tacni“ predao
Radovana Karadžića
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Predsjednik PDP 
Branislav Bo-
renović prisu-
stvovao je na 

Bogojavljenje krsnoj 
slavi Gradskog odbo-
ra te partije u Bijeljini. 
Dominantni gosti među 
zvanicama bili su čla-
novi SDS-a, jer su ove 
godine zauzeli kumov-
ske pozicije. „Krsnu 
slavu Gradski odbor u 
Bijeljini obilježava 22 
put i namjeravamo da 
nastavimo tradiciju“, 

kazao je njegov pred-
sjednik Slaviša Marko-
vić pozdravljajući oku-
pljene, među kojima, i 
pored najave, nije bila 
Jelena Trivić. Ona se iz 
Dervente, gdje je pri-
sustvovala stranačkom 
skupu, vratila u Banja-
luku žaleći se na umor 
i nedostatak energije. 
Tražeći opravdanje za 
kandidatkinju na nared-
nim izborima Branislav 
Borenović je rekao da 
joj je preporučeno „da 

dopuni energiju za iza-
zove koji je očekuju“.

U svemu ovome 
nema ništa čudno da 
u stranačkom statutu 
nije navedeno da krsnu 
slavu obilježava 13.fe-
bruara, na Sveta tri je-
rarha. Istina, to je bila 
slava Srpske radikalne 
stranke, ali je integra-
cijom u PDP, u aprilu 
2019.godine, Milanko 
Mihajlica sa sobom po-
nio i ikonu te slavu na-
metnuo i nekadašnjim 

članovima Saveza ko-
munista i socijalističke 
omladine.

Nije poznato da li će 
na dan Vasilija Velikog, 
Grigorija Bogoslova i 
Jovana Zlatoustog pri-
sustvovati i članovi iz 
Bijeljine, koji su već 
jednom proslavili sla-
vu, ali se sa sigurnošću 
može očekivati da će 
lomljenje krsnog hljeba 
pripasti Jeleni Trivić i 
Drašku Stanivukoviću.

Z.Š.

BUDI DOBAR, PA ĆEŠ 
DOBITI....

Krsna slava PDP 
„pada” u vrijeme pri-
preme kandidata te par-
tije za izbore u mjesnim 
zajednicama u Banja-
luci te će to biti prilika 
za još jednu promociju 
gradonačelnika Draška 
Stanivukovića, kome je 
„ispod žita” obećano da 
će, „ukoliko ostvari do-
bar rezultat, zamijeniti 
Jelenu Trivić u kandida-
turi za buduće izbore“. 

Možda je to saznanje 
i bio razlog Jeleninog 
manjka energije, nakon 
sastanka u Derventi, kao 
i razlog kolebanja unu-
tar vrha stranke.

Za istok Bogojavljenje,
a zapadu Sveta tri jerarha

Jedna partija, a dva sveca

ПАРТИЈА ДЕМОКРАТСКОГ ПРОГРЕСА

ПАРТИЈА 
ДЕМОКРАТСКОГ 
ПРОГРЕСА
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Cilj tzv. „Inckovog 
zakona“ je to. Mi-
saono zabetonirati 
da je ubistvom rat-

nih zarobljenika protivno 
Ženevskoj konvenciji u 
julu 1995. godine poči-
njen, kobajagi, zločin ge-
nocida od strane srpske 
vojske i policije. Zatvor-
ski zaprijetiti bilo kome 
ko bi naučnim dokazima 
i naučnim načinom raz-
mišljanja oborio tu tezu 
(što uopšte nije teško), 
da sa tim podacima izađe 
u javnost. Istu funkciju 
imaju i američke i slične 
sankcije. Dovoljno je da 
vas, ukoliko se ne slažete 
sa njima, označe kao ek-
stremistu i mračnjaka.
Na dan izlaska našeg ma-
gazina Srbi slave tvorca 
autonomne srpske crkve 
i začetnika srpskog škol-
stva. Na isto crveno slo-
vo, Jevreji obilježavaju 
Holokaust. Dan stradanja 
svog naroda u Drugom 
svjetskom ratu. Dužnost 
mi je da ukažem kako 
Srbi nemaju nikakav sli-
čan datum. Stigli smo 
izmisliti novi blagdan 
koji pada 15. septembra. 
U kalendar zajedničkih 
praznika, Srpska i Srbija 
upisale su i Dan srpskog 
jedinstva, slobode i na-
cionalne zastave. Godiš-
njica proboja Solunskog 
fronta u Prvom svjet-
skom ratu, ozvaničila je 
plansko usmjerenje isto-
rijskog sjećanja nacije na 
ovaj period.
Težište pamćenja, u cilju 
današnje identifikacije, 
premješta se sa neistra-
ženog Drugog svjetskog 
rata i genocida od kojeg 
se nacija nije oporavila 
do danas, na vrijeme kada 
je Kraljevina Srbija uz 
pokliče „ne damo Istru“ 
svoj epski pohod preko 
Albanije i Kajmakčala-
na platila glavom svakog 
trećeg stanovnika.
Ali nije fokus srpske 
istorijske popularizacije 

izmješten zbog toga što 
je sa svojih 1.110.000 
žrtava Srbija imala više 
mrtvih od Britanije 
(733.633) ili skoro kao 
veličinom isto tako ne-
srazmjerna Francuska 
(1.415.800). Još manje 
jer je taj broj zbog uče-
šća 650.000 mrtvih srp-
skih civila u odnosu na 
30.633 britanska i 40.000 
francuskih.
Nažalost, ne pitamo se i 
za budućnost ne procje-
njujemo je li se isplatilo 
da 1918. godinu i Kra-
ljevinu Jugonostalgije 
svaki drugi stanovnik 
Kraljevine Srbije dočeka 
ili mrtav, ili ranjen. Prvi 
svjetski rat je podesan 
samo jer u tom periodu 
nema četnika i partiza-
na, a današnji agresori u 
vidu Sjedinjenih Ame-
ričkih Entiteta i Velike 
Britanije, Francuske i 
slično; bili su nam save-
znici zajedno sa Ruskim 
Carstvom. Zato Amba-
sada SAD u Beogradu 
nastavlja sa emitovanjem 
uputstava „Vi ste svet“, 
sa svojom interpretaci-
jom srpskih ratnih heroja 

i džender prvoboraca ka-
kva je Milunka Savić.
Imamo mi svakakvih da-
tuma, pa i opštesrpskih. 
Izuzimajući Crnu Goru 
koja od svesrpskih akata 
ne može postlitijski da 
potpiše ni mitski temeljni 
sporazum sa SPC. Povo-
dom 15. septembra, par-
lamenti u Banjoj Luci i 
Beogradu su usvojili Za-
kon o upotrebi srpskog 
jezika u javnom životu i 
zaštiti i očuvanju ćirilič-
kog pisma. Nazvao sam 
ga tad Zakon o jeziku i 
pismu sa posebnim po-
trebama, što je njegova 
kasnija primjena i potvr-
dila. Kako očekivanim 
zaglavljivanjem u ustav-
no nametnutim, koloni-
jalnim OHR-organima 
Narodne skupštine RS, 
tako posebnom mrtvo-
ćom tog ćiriličnog slova 
na papiru u Srbiji, u ko-
joj je Veran B92 Matić 
specijalni izaslanik pred-
sjednika republike. Za 
bilo šta.
Srbi treba da usvoje svoj 
Dan sjećanja na genocid 
koji je počinila Nezavi-
sna Država Hrvatska i 

njeni saveznici. Taj dan 
treba prestati vezati za 
Jevreje i Rome, odnosno 
za pojmove kao Holoka-
ust/Šoa ili Samurdaripen/
Porajmos, jer ti narodi 
imaju i svoje jednolek-
semske termine, i poseb-
ne datume koji se odnose 
na njihovo stradanje. Bez 
obaveznog pominjanja 
Srba, ili drugog sastra-
dalnog naroda u NDH.
Predlažem još jednom 
javno da za naziv tog 
istorijskog procesa uze-
mo riječ Pokolj, a da 
datum bude dan kada je 
zatvoren logor Jadovno, 
a otvoren logor Jaseno-
vac – 20. avgust. Toliko 
se bavimo defanzivom, 
da ništa ne odlazi na 
istraživanje i razvoj. Dok 
neko kao ja pobroji i, ako 
stigne, prokomentariše 
sve protivrspske pojave, 
posebno u umjetnosti i 
nauci, mimo politike; 
ne ostaje ni vremena, ni 
prostora za bilo kakva 
poboljšanja i inicijative. 
Zato uvijek ima snage za 
jalovo unutarspsko glo-
ženje i nadgornjavanje.
Neznanje i nekultura u 

ovoj oblasti, priziva kult 
ponavljača u istoriji pri 
donošenju političkih od-
luka. Šta očekivati od 
svjetovne vlasti, kada 
u naučnim ustanova-
ma Srpske i Srbije, te u 
vrhu Srpske pravoslavne 
crkve; javno zagovara-
ju reviziju broja žrtava 
Jasenovca sa 700.000 
utvrđenih 1946. godine, 
na maloumnih 80.000 
koliko danas priznaje 
Zagreb?
Nakon više od osam vi-
jekova, dakle od 1219. 
godine kada je kraljević 
Rastko Nemanjić kao 
monah Sava postao ar-
hiepiskop srpski, Srbi 
ubrzano gube svoje pi-
smo i jezik. Uskoro će 
možda i samo pominja-
nje njegovog imena, po-
sebno kao školskog pra-
znika, biti zabranjeno po 
logici uvredljivosti dvo-
glavog orla i himne Bože 
pravde.
Ali, priznajte, ne zvu-
če li i vama stihovi „Da 
živimo svi u slozi, Sveti 
Savo, ti pomozi,“ isuviše 
velikosrpski?

Najbolji način za vršenje agresije na naciju koja je pretrpila težak genocid, jeste za-
mjenom teza i napadom da je ona genocidna. Društvenopolitička kriza u Dejtonskoj 
Dolini Plača je upravo posljedica krajnje faze tog opsežnog, međunarodnog procesa 
preumljenja srpskog naroda u bezuslovno pokoran. Očito protivno životnim nacio-
nalnim interesima, a sa stanovišta svoje tobože neiskupive kolektivne grešnosti.

Sveti Sava 
kao rodonačelnik 

velikosrpskog 
genocidaštva

Autor kolumne: Дани(ј)ел СИМИЋ
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Međutim, no-
vina je da 
je Ivan Be-
gić odlučio 

da „za ljubav Drašku 
Stanivukoviću” proda 
i svoje ime i prezime. 
Mnogi su primijetili da 
je Begić obrisao svoj 
privatni Fejsbuk profil 

na kojem je imao više 
hiljada pratilaca. Reklo 
bi se očekivano, jer je 
tih dana kad je objavljen 
snimak trpio brojne na-
pade, pohvale i kritike 
na društvenim mreža-
ma. Međutim, i ta vrsta 
„popularnosti” bila je 
smišljena i iskorištena 

za promociju njegovog 
šefa, gradonačelnika 
Banjaluke. 

Naime, Ivan Be-
gić prvo je obrisao sve 
privatne fotografije 
sa svog profila, a koje 
se tiču, prvenstveno, 
Draška Stanivukovi-
ća i zajedničkog živo-

ta dva prijatelja u vili 
na Petrićevcu. Tako su 
nestale fotografije na 
kojima Begić kosi tra-
vu oko vile, šeta psa 
Draška Stanivukovića 
kao i razne fotografije iz 
unutrašnjosti same vile. 
Opet očekivano, a sve u 
cilju kako bi se umanji-

FAKTOR otkriva
šokantne podatke 
o Stanivukovićevoj
portal mašineriji

Nakon afere sa porno snimkom, Ivan Begić povukao se iz politike. Vra-

tio je odbornički mandat, javno priznao da ima ozbiljnih zdravstvenih 

problema i nastavio da živi na adresi na kojoj je prijavljen i gra-

donačelnik Banjaluke Draško Stanivuković, a što smo objavili u 

jednom od prethodnih brojeva našeg magazina. 

la šteta objavljivanjem 
porno snimka.

Međutim, to je sve 
bila uvertira u nešto što 
se zove novi portal na 
internet nebu Republi-
ke Srpske. Očigledno, u 
skladu sa trendovima u 
svijetu, a koje je poka-
zao Begić na snimcima, 

portal se zove svijet.
info i novi je projekat 
mlađahnog Draškovog 
dojučerašnjeg saborca 
koji se često predstav-
ljao i kao novinar. 

Istorija Fejsbuk 
profila Ivana Begića 
pokazuje da je Begić, 
jednostavno, prodao ili 
poklonio svoj privatni 
Fejsbuk profil stranici 
svijet.info i tako su svi 
njegovi prijatelji počeli 
da dobijaju objave ovog 
portala, koji treba li 
reći, liči na sve osim na 
ozbiljan portal. Radi se 
o klasičnom obračunu 
sa neistomišljenicima 
Draška Stanivukovića.

Pomenutu internet 
stranicu je 15. marta 
2016. godine otvorio 
Ivan Begić (samo na 
latinici). 30. septembra 
2017. godine,  strani-
ca mijenja ime iz „Ivan 
Begić” u „Иван Бегић“ 
(dvojezično). Očigled-
no, Begić tim profilom 
ulazi na velika vrata u 
političko nebo Srpske, 
da bi, kada je pukla 
porno gej afera, profil 
promijenio ime u svijet.
info. 

Od Ivana do Begića u 
svijet.info

Zanimljivo, portal 
svijet.info ima impre-
sum samo sa jednim 
imenom, a to je izvje-

sni Željko Ćajić. Ostaje 
nejasno da li se radi o 
stvarnom čovjeku ili je 
Ivan Begić možda pro-
mijenio ime u Željko 
Ćajić. Ili je i taj Željko 
dio neke „druge priče” 
sa Draškom Stanivuko-
vićem?

Svijet.info ima na 
hiljade lažnih komenta-
ra, čitanja i šerovanja za 
samo par mjeseci posto-
janja. Veći dio su lažni 
plaćeni komentatori, a 
drugi dio su Begićevi 
prijatelji sa privatnog 
FB profila. Prividno se 
stiče utisak da je sajt 
čitan i vrhunski urađen, 
a u stvari je lažan i kla-
sični obračun sa neisto-
mišljenicima Draška 
Stanivukovića. Pri tome 
se pravi lažna slika o 
ogromnoj popularnosti 
gradonačelnika Banja-
luke na društvenim mre-
žama. 

Da je samopriznata 
bolest zaista odmakala i 
da će ljekari imati čime 
da se bave pokazuje i 
objava, sada već na stra-
nici svijet.info : 

„Vremena su teška, 
zlo je na sve strane a lju-
di bi htjeli da bude bolje 
i bore za ostvarenje tog 
cilja. Slobodni smo i 
želimo da okupimo sve 
poštene ljude jer i sami 
radimo iz najčistijih po-
buda. Mi smo bez sred-

BANJALUKA-24.COM
Drugi portal, koji se dugo dovodi u vezu sa Ivanom Begićem, Banjalu-
ka–24. com. takođe ima zanimljivu Fejsbuk istoriju. 
Navodno hiljade, milioni pratilaca, kamioni, avioni, komentara, vrhunski 
dometi čitanosti, loše prepisani naslovi srbijanskih tabloida od prije par 
godina, neuko upakovani u lokalnu vijest i sl. Sve je prividna slika kako je 
Draško Stanivuković omiljen na mrežama. 
A sve počinje 2009. godine. „Neko” na Fejsbuku registruje stranicu 
„Ja tebe volim, a ti kako hoćeš...“ (opet bi se iz naziva stranice moglo 
protumačiti svašta ali ....). Tokom 2016. godine stranica mijenja ime u 
„Ja volim Banjaluku“ da bi zatim, još jednom, promijenila ime u banja-
luka24h.com. Taj sajt je ugašen. Njega i tu stranicu naslijedio je današnji 
sajt banjaluka-24.com
Taj sajt nema impresum, valjda zato što je gotovo svaki tekst spreman 
za po nekoliko tužbi. Ivan Begić je više puta stidljivo demantovao kako 
ima veze sa njim. Faktor im je, očigledno, trn u oku pa malo malo izbace 
neku vijest o našem sedmičniku. Posljednji put nazvali su nas profašistič-
ki Faktor. Poznato? I Ivan Begić je, kako je sam rekao, u raznim fazama 
svoje bolesti, često znao pretjerati pa je odbornike u Skupštini grada zvao 
fašistima. 
Neće se završiti samo na ova dva sajta. Ima ih još. Malo je poznato da ni 
veliki novac koji se ulaže u njihovo osnivanje i bustovanje na mrežama ne 
može sakriti da se ipak radi o lažnoj predstavi, prema vlastitom prizna-
nju, bolesnog čovjeka. 

stava. Naši novinari su 
siromašni ljudi, ali, ipak 
nije nam cilj profit. Svi-
jet.info prihvata pomoć, 
ali neka niko ne misli da 

„JA TEBE VOLIM,
A TI KAKO HOĆEŠ...”

nas može kupiti.“
Svašta bi se mogo 

protumačiti kad u ovu 
objavu ubacite npr. Iva-
na Begića i Draška Sta-

nivukovića, ali nećemo 
biti toliko bolesni jer 
očigledno autor ovih ri-
ječi bi što prije trebalo 
da ode na pregled.  V.Š.
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Tržišni uslovi poslovanja za sektor šumarstva i prerade drveta nisu bili povoljniji posljednjih 200 go-
dina, kao što je to bilo lani, imajući u vidu disparitet cijene rezane građe na domaćem i svjetskom 
tržištu s jedne, i trupca, s druge strane, ali ni zaposleni u tim oblastima, kao ni budžet Republike 
Srpske od toga nemaju nikakve koristi, upozorio je predsjednik Sindikata šumarstva, prerade dr-
veta i papira Republike Srpske Vlado Pavlović. Novac, kako kaže Pavlović za Faktor, ide u džepove 
privatnih drvoprerađivača.
Od Vlade Republike Srpske očekuje da će povećati cijenu trupaca, jer je posljednja intervencija u tom 
pogledu bila minorna. Najavio je da će Sindikat već od marta tražiti i novo povećanje cijene rada 
koja je, nakon 13 godina „mirovanja”, na njihov zahtjev nedavno povećana na 140 KM. U intervjuu 
za Faktor uputio je i javnu poruku za resornog ministra Borisa Pašalića.

FAKTOR: Kako ocjenju-
jete trenutni ekonom-
ski i socijalni status za-
poslenih u šumarstvu i 
preradi drveta?

PAVLOVIĆ: Što se 
tiče socijalno-ekonom-
skog položaja radnika 
u sektoru šumarstva, 
prerade drveta i papira 
u Republici Srpskoj on 
je na krajnje nezadovo-
ljavajućem nivou, kao i 
u ostalim oblastima re-
alnog sektora. Stoga se 
mora raditi na poveća-
nju plata, a za to postoje 
realni preduslovi.

Tržišni ambijent nije 
bio bolji u proteklih 200 
godina, kao što je to bilo 
lani, ali radnici šumar-
stva, prerade drveta i 
papira, kao i Republika 
Srpska od toga nemaju 
nikakve koristi. Nikada 
nije bio veći disparitet u 
cijenama trupaca i reza-
ne građe na svjetskom i 
našem tržištu. Taj odnos 
se kreće od 1:5. Cije-
na rezane građe je oko 
500 KM na domaćem i 
svjetskom tržištu, a ci-
jena trupca je 100 KM 
u Republici Srpskoj. Po 
prvi put, otkako sam u 
Sindikatu ovog sektora, 
ne upiremo prstom u di-
rektora „Šuma Republi-
ke Srpske“, niti u upravu 
tog javnog preduzeća, 
jer oni i ne mogu pove-
ćati cijenu drvnih sorti-
menata na tržištu.

FAKTOR: Kome ide pro-
fit?

PAVLOVIĆ: Profit 
ide u privatne džepove 
drvoprerađivača. Da bar 
ide u budžet Republike 
Srpske, ne bismo toli-
ko kukali, a ovako smo 
ogorčeni.

FAKTOR: Koliko izno-
si jedinstvena cijena 
rada zaposlenih u šu-
marstvu Srpske, odno-
sno preradi drveta? 

PAVLOVIĆ: Tražili 

smo da cijena rada bude 
150, a sada iznosi 140 
KM, dok je u prethodnih 
13 godina, od 2008. do 
2020. godine bila 130 
KM, iako je u mnogim 
gazdinstvima isplaći-
vana i manja. Nakon 
opravdanih štrajkova 
dobili smo krajem godi-
ne povećanje cijene rada 
od 8 do 10 posto. To po-
većanje startuje od 1. ja-
nuara 2022. godine.

FAKTOR: Najavili ste da 
ćete tražiti povećanje 
plata?

PAVLOVIĆ: Prateći 
stanje na tržištu i soci-
jalni položaj radnika u 
martu ćemo tražiti novo 
povećanje cijene rada. 
Koristićemo sve mjere 
iz socijalnog dijaloga 
koje se mogu iskori-
stiti, da bi u skladu sa 
tržišnim uslovima bili 
korektno i ravnomjerno 
nagrađivani svi koji pri-
padaju ovom sektoru. 

FAKTOR: Šta bi Vlada 
Republike Srpske mo-
gla da uradi kako bi 
se unaprijedio položaj 
radnika u šumarstvu i 
preradi drveta i papi-
ra?

PAVLOVIĆ: Vlada 
bi mogla da poveća cije-
nu šumskih drvnih sorti-
menata čime bi porasla 
i cijena rada. Cijena tih 
sortimenata je u decem-
bru 2021. povećana za 
20 maraka, što je minor-
no uvećanje s obzirom 
na tržišne uslove. Stoga 
od Vlade, odnosno re-
sornog ministarstva, tra-
žimo socijalni dijalog da 
se ove stvari poprave, ali 
bez štete za bilo koga. 
Želimo da država ima 
koristi od ovog prirod-
nog resursa i da se pove-
ćaju plate zaposlenima. 

FAKTOR: Koliko bi spre-
čavanje zloupotreba u 

šumarstvu poboljšalo 
status zaposlenih u 
„Šumama Republike 
Srpske”?

PAVLOVIĆ: Svaka 
malverzacija, posebno 
finansijska, prvo šteti 
preduzeću, a mi tražimo 

JAVNI POZIV MINISTRU!

FAKTOR: Postoji li socijalni dijalog sa ministrom poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede?

PAVLOVIĆ: U julu 2021. godine razgovarali smo o povećanju plata sa resornim 
ministrom Borisom Pašalićem i od tada više nije bilo socijalnog dijaloga na tu 
temu. Evo i ovim putem, preko medija, pozivamo ministra da zakaže sastanak 
socijalnih partnera.

EKSTREMNI USLOVI

FAKTOR: Kakvi su uslovi rada zaposlenih u šumarstvu Srpske i kako se mogu 
unaprijediti? 

PAVLOVIĆ: Mi to u šumarstvu zovemo humanizacija rada, s obzirom da su ovo 
najekstremnija zanimanja, uz građevinarstvo i rudarstvo. Iako se određene 
prilike, potput temperaturnih, ne mogu izbjeći, mogu se ublažiti odgovaraju-
ćom higijensko-tehničkom opremom za radnike šumarstva, što se i nabavlja u 
javnom preduzeću Šume Srpske. Nemamo kompletne podatke kada su u pita-
nju privatnici koji izvode radove u šumarstvu, jer i ne dozvoljavaju formiranje 
sindikata.

VRIJEDNOST RADOVA 60 MILIONA

FAKTOR: Ima li viška zaposlenih u Šumama Republike Srpske, kako se to može 
čuti u javnosti?

PAVLOVIĆ: Nema viška zaposlenih i takve tvrdnje su proizvoljne. Saglasnost za 
prijem novih radnika daje resorno ministarstvo i niko bez toga ne može dobiti 
posao. Ranije zaposleni radnici sada obavljaju poslove na kojima su prije toga 
bili angažovani tzv. sezonci, po ugovoru o djelu ili privremenim i povremenim 
poslovima. A vrijednost radova, koje sada izvode naši radnici, a obavljali su 
angažovani za povremene poslove, iznosi oko 60 miliona KM i oni svoju platu 
zarađuju i umanjuju troškove koji bi išli određenim agencijama i organizacija-
ma po osnovu ugovora o djelu. 

Vla
do

 PA
VL

OV
IĆ

Predsjednik Sindikata 
šumarstva, prerade 
drveta i papira Republike 
Srpske upozorava:

Privatnici pune
džepove na štetu 

budžeta i plata 

Privatnici pune
džepove na štetu 

budžeta i plata 

svoj dio kroz primanja 
putem kolektivnog ugo-
vora i pregovora. Kolek-
tivni ugovor za „Šume 
Srpske” je potpisan, u 
privatnim preduzećima, 
kao što su Destilacija 
drveta, „Prima” Gra-

diška, Nacionalni park 
Kozara, „Celeks” Ba-
njaluka. Tu postoje ko-
lektivni ugovori, a dalje 
se pregovara o cijeni rada.     

S.S.
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Sve ovo domaćem trži-
štu i privrednicima pred-
stavlja veliku šansu da se 
uključe u globalne lance 
vrijednosti. 

Očekivanja su da će 
se oporavak globalnih la-
naca vrijednosti biti spor, 
i da će trebati vrijeme da 
se svijet vrati u norma-
lu. Najave novih virusa i 
geopolitičkih rizika samo 
su šansa, ukoliko budemo 
pametni da se pozicioni-
ramo blize Evropi, svojim 
kvalitetom i sa dobrim 
proizvodima i uslugama. 
Ukoliko posmatramo 
prethodnih deset godina 
izvoz Republike je rastao 
po stopi od 10% godiš-
nje. Na početku godine 
je najteže dati procjene o 
očekivanim vrijednosti-
ma u toku godine, ali ipak 
to je i najbolje vrijeme za 
procijenu našeg izvoza. 
Kako trenutno stvari stoje 
naš izvoz u 2022.godini 
bi trebao da iznosi više 
od 5 milijardi KM. Ipak, 
doprinos ekonomskom 
rastu spoljne trgovine lani 
je bio negativan. Ako po-
smatramo razliku izvoza 
i uvoza ona je još uvijek 
negativna i iznosi neki 
1,14 milijardu KM. Za 
razliku od 2020.godine, 
kada je iznosila oko 1,08 
milijardi KM. U saradnji 
sa svijetom, Republika 
Srpska je izgubila negdje 
oko 60 miliona KM više 
nego 2020.

Ovo ne treba da brine, 
jer je rast uvoza poka-
zatelj oporavka domaće 
tražnje, ali i stvaranja 
zaliha za budući izvoz. 
Od koristi je znati da 1 
KM izvoza stvara 0,7 

Izvoz je povećan sa 1,7 
milijardi na 2,9 mili-
jardi KM. Lani je pre-
rađivačka industrija 

stvorila dodatnih 850 mi-
liona KM. Time je dopri-
nos te grane realnog sek-
tora povećan za duplo u 
2021. u odnosu na 2010. 
godinu. Ako želimo do-
bro ekonomiji i da nas 
najbolji predstavljaju, do-
maće politike se moraju 
usmjeriti ka izvoznicima 
i prerađivačkoj industriji. 
Prema podacima za 2020.
godinu, jer finansijski 
izvještaji za 2021. nisu 
objavljeni, najveći izvo-
znici Republike Srpske 
su „Alumina” Zvornik, 
„Integral Inžinjering” 
Laktaši, „Elektroprivreda 
Republike Srpske” Trebi-
nje, „R-S Silikon” Mrko-
njić Grad itd. Ako želimo 
pomoći izvoznicima za-
pitajmo se kako pomoći, 
koje strategije razvijati 
da ove četiri firme, koje 
čine 15% izvoza Repu-
blike, izvoze više. Ako 
posmatramo po prvih de-
set preduzeća po izvozu 
robe i po izvozu učinaka, 
ukupno 20 firmi čine tre-
ćinu izvoza Republike. 
Izvoznik najbolje zna šta 
mu je potrebno da poveća 
svoj izvoz. Na svjetskom 
tržištu i dalje su prisut-
ni problemi u globalnim 
lancima vrijednosti, pro-
blemi sa transportom. 
Vrijeme koje je potrebno 
brodu da iz Kine preba-
ci robu u Evropu je sa, 
otprilike 60 dana prije 
pandemije, povećano na 
više od 100 dana u 2021. 
godini. Sličan obrazac je 
između Kine i SAD-a. 

KM ekonomskom rasta, 
barem ako posmatramo 
ekonomski model Repu-
blike Srpske, a 1 KM eko-
nomskom rasta je 0,4 KM 
većeg javnog prihoda. 
Tako da mjere kojima iz 
javnog prihoda, tj. budže-
ta stimulišemo izvoznike 
se opet vraćaju u budžet, 
pa da neke zemlje kori-
ste i javne garancije kao 
model povećanja izvoza. 
Dokle god imamo makro 
ekonomsku ravnotežu ili 
jednostavnim rečnikom 
rečeno dobre ekonomske 
uslove u pogledu stabil-
nosti deviznog kursa, 
javnih dugova, inflacije, 
stabilnog budžeta mjere 
koje su bile u prethod-
nom periodu potrebno je 
nastaviti.

Godina iza nas će biti 
godina većih privatnih 
investicija, jer se aktiv-
nim politikama radilo na 
stimulisanju privatne po-
trošnje, domaće tražnje. 

Fiskalni i monetarni efek-
ti stimulisanja ekonomije 
Evrope pozitivno su se 
odrazili, pa sada već vidi-
mo podatak na izvoz koji 
je za trećinu veći. Izazovi 
postoje - da aktiviramo 
domaće tržište rada, a to 
se najbolje radi višim do-
hocima, koji su vezani za 
domaću produktivnost. A 
ona je za devet mjeseci 
rasla više od 10%, a plate 
oko 5%. Produktivnost 
izvoznika je porasla za 
trećinu.

Ukoliko imamo doka-
ze i situaciju kao što nam 
prikazuju prethodne dvi-
je godine, da smo očuva-
li radna mjesta,  povećali 
produktivnost u odnosu 
na prethodnu godinu za 
10%, a rast zaposlenosti 
za 2%, da imamo rast 
industrijske proizvod-
nje  i pad zaposlenih u 
industriji, to ukazuje da 
domaći kapaciteti rade 
ispod potencijala. Kada 

se pojavi tražnja ona se 
lako zadovolji. Najveći 
potencijal domaće eko-
nomije je tamo gdje smo 
loši. Domaće tržište rada 
treba popravljati na na-
čin da se uključuju mla-
di, žene, da se uvode jed-
nostavniji instituti rada 
i angažovanja radnika 
kako bi se očekivana do-
maća i inostrana tražnja 
u 2022.godini zadovo-
ljile. Republika Srpska 
dijeli karakteristike Bo-
sne i Hercegovine, gdje 
smo među 10 najgorih 
zemalja svijeta prema 
kultu rada, mnogi nema-
ju šanse da rade, a prema 
dohotku među trećinu 
najboljih. Ukoliko u na-
rednom periodu uspije-
mo kult rada podići na 
nivo svijeta, dohodak 
ćemo povećati najmanje 
za 20%, a izvoz je naj-
bolji saveznik i instru-
ment za takmičenje u 
svjetskoj areni.

Piše: Saša Stevanović, 
autor knjige ekonomski život Republike

Izvoz, šansa za veću 
ekonomiju
Konkurentnost svakog tržišta, bilo kojeg ekonomskog sistema se mjeri po vrijednosti izvoza. Ukoliko 
je izvoz veći, tada se konkurentnost na međunarodnom tržištu povećava. U proteklih deset godina 
(period 2010-2020.) izvoz Republike Srpske je porastao za 56%, dok je u istom periodu izvoz BiH, čiji 
je Srpska dio ekonomskog sistema, rastao za 48%. 

Iza nas je još jedna godina, o kojoj svaki čitalac može da sudi. U ekonomskom smislu, izvoz je, u 
odnosu na 2020. godinu, veći za milijardu KM, a u odnosu na 2018., koja je bila rekordna po tom 
osnovu za ekonomiju naše Republike, izvoz je veći za 700 miliona KM u godini iza nas. Svaki dan 
ekonomija Republike Srpske je stvarala i izvozila 12 miliona KM. Najveći doprinos rastu plasmana 
naših roba u inostranstvo dala je domaća prerađivačka industrija, koja je u posmatranom periodu 
povećala izvoz za 70%. 
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vrijednost. Sa druge 
strane, ukoliko se na-
bavlja putničko motor-
no vozilo, onda se mora 
obračunati i platiti PDV 
te se nema pravo na od-
bitak ulaznog poreza.

„Izuzetak su samo 
ona putnička motorna 
vozila koja se isključivo 
koriste u poslovne svr-
he, a to znači da vozilo 
mora biti prilagođeno 
korištenju u poslov-
ne svrhe, da mora biti 
izvana vidljivo ozna-
čeno kome pripada, a 
mora postojati i validna 
dokumentacija koja op-
ravdava svaki pređeni 
kilometar takvog vo-
zila, otpremnice i sva 
ostala potrebna doku-
mentacija“, pojašnjava-
ju u UIO.    

Akcija koju su pro-
veli inspektori UIO 
pokazala je vrlo dobre 
rezultate kako u finan-
sijskom smislu, koji se 
ogleda u velikom izno-
su osporenog neosnova-
nog korištenog prava na 
odbitke ulaznog PDV-a, 
tako i u smislu preven-
tivnog djelovanja na 
obveznike kojima je 
ovom akcijom posla-
ta jasna poruka da će 
svako nezakonito dje-
lovanje suprotno odred-
bama Zakona o PDV-u 
biti adekvatno sankcio-
nisano. 

Šta su pokazale kon-
trole?

„Tokom 2020. godi-
ne je kontrolom utvrđen 
dodatni razrez po osno-
vu osporavanja prava na 
odbitak ulaznog PDV-a 
u vezi sa nabavkom mo-
tornih vozila. Ukupan 
iznos osporenog pra-
va na odbitak ulaznog 
PDV-a je bio oko 3 mi-
liona KM. Tokom 2021. 
godine nastavljene su 
ove kontrolne aktivno-
sti, te je u postupcima 

Vršeći posebnu 
analizu pret-
hodno završe-
nih kontrola u 

Upravi za indirektno 
oporezivanje je uočeno 
kako su dodatni razrezi, 
a koji se utvrde u kon-
trolama kod poreskih 
obveznika, sve češće 
posljedica osporavanja 
prava na odbitak ula-
znog poreza prilikom 
nabavke skupocjenih 
putničkih motornih vo-
zila. Zato je Sektor za 
poreze u UIO sačinio 
poseban Plan kontrol-
nih aktivnosti koje su 
se provodile u 2020. i 
2021. godini kod svih 
poreskih obveznika koji 
su vršili nabavku sku-
pocjenih džipova, po-
jašnjavaju za Faktor u 
ovoj instituciji:

„Prvo je putem ca-
rinskog sistema Asy-
cuda izvršena analiza 
i provjera koja lica su 
u prethodnom perio-
du uvozila u BiH sku-
pocjene džipove, gdje 
su isti ocarinjeni i ko 
je trenutni vlasnik tih 
vozila. Nakon što je 
to utvrđeno, izdati su 
nalozi za kontrole kod 
obveznika PDV-a kako 
bi se provjerilo da su 
ta pravna lica prijavila 
i platila PDV prilikom 
nabavke putničkih mo-
tornih vozila“, kaže naš 
izvor u UIO.

Ko su izuzeci?

Prema važećem za-
konu o PDV-u u BiH, 
ukoliko obveznici na-
bavljaju teretno mo-
torno vozilo koje će 
koristiti isključivo u 
poslovne svrhe imaju 
pravo na odbitak ula-
znog PDV-a, a koji su 
platili prilikom nabav-
ke takvog vozila. To bi, 
praktično, značilo da se 
takvo vozilo nabavlja 
bez poreza na dodatnu 

Uprava za indirektno oporezivanje je u toku 2020/2021. godine kod 314 obve-
znika naknadno naplatila 3,76 miliona KM poreza na dodatnu vrijednost. Radi 
se o obveznicima koji su nabavljali skupocjene džipove i fiktivno ih pretvarali u 
teretna motorna vozila kako bi izbjegli plaćanje PDV-a.

kontrole utvrđen dodat-
ni razrez porezne oba-
veze u iznosu od 670 
hiljada KM“, kaže naš 
izvor u UIO, ali i dodaje 
kako u ove iznose nisu 
uključene obračunate 
zatezne kamate i izdati 
prekršajni nalozi. 

U toku 2020. godi-
ne su inspektori Upra-
ve izvršili kontrolu kod 
263 obveznika, a u 207 
kontrola je utvrđen do-
datni razrez po osnovu 
osporavanja prava na 
odbitak ulaznog PDV-a 
u vezi sa nabavkom mo-

tornih vozila. Tokom 
2021. godine su izvrše-
ne 163 kontrole, a u 97 
kontrola je utvrđen do-
datni razrez obaveze po 
osnovu PDV-a. 

Najviše u Banjaluci

Najviše obveznika 
kod kojih je uočeno da 
vozila koja su prija-
vili kao „teretna“ i za 
koje su dobili odbitak 
PDV-a, a koristili u pri-
vatne svrhe, je sa pod-
ručja banjalučkog i sa-
rajevskog regionalnog 

centra što je i logično, s 
obzirom na to da ta pod-
ručja imaju i najviše re-
gistrovanih obveznika 
indirektnih poreza.

U skladu sa Zako-
nom o PDV-u, u kon-
trolama u kojima je 
utvrđen dodatni razrez 
poreske obaveze izvr-
šen je obračun zatezne 
kamate i izdat prekr-
šajni nalog, kazna 50 
% utvrđene obaveze za 
pravno lice i 50 % utvr-
đene obaveze za odgo-
vorno lice.

M.I.

Vozili skupocjene džipove, 
a nisu platiti PDV

Na ulici bijesna mašina,
a kombi na papiru

„AUDI” POKUŠALI PRIKAZATI KAO KAMION  

• Audi Q8: vrijednost  228.228,76 KM, osnovica 195.067,32 KM, PDV 33.161,44 KM
 
• Mercedes-Benz GLS : vrijednost 218.561,00  KM, osnovica 186.804,27 KM, 
   PDV 31.756,73 KM 

• Mercedes-Benz G 500: vrijednost 215.865,00 KM, osnovica 184.500,00 KM, 
   PDV 31.365,00KM 
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Iako je za „ruko-
metnu struku“ sam 
plasman na šampio-
nat Evrope odličan 

uspjeh za BiH, kako to 
i priliči ljudima sa Bal-
kana, što se više pribli-
žavao početak turnira, 
tako su i apetiti rasli, a 
prema izjavama poje-
dinih, očekivalo se da 
izabranici Ivice Obr-
vana skinu skalp ruko-
metnim velesilama po-
put Švedske i Španije i 
naprave veliko iznena-
đenje. To se, ipak, nije 
desilo. Iako su najbliži 
pobjedi bili upravo pro-
tiv velike Španije, gdje 
su u vodstvu bili 10-ak 
minuta do prije samog 
kraja, reprezentativci 

BiH vratili su se kući 
bez osvojenog boda, 
ali sa novim iskustvom, 
koje će posebno značiti 
najmlađima u nastavku 
njihove karijere.

Među novim ru-
kometnim imenima o 
kojima već priča ruko-
metna Evropa je 18-go-
dišnji Banjalučanin 
Luka Perić, koji je pro-
šao sve reprezentativne 
selekcije BiH, a sada je 
postao i standardni se-
niorski reprezentativac. 
Iako u reprezentaciji 
igra nekolicina (pre)
iskusnih igrača, poput 
Mirsada Terzića, koji 
je prvi nastup u naci-
onalnom dresu imao 
kada se Luka još nije ni 

rodio, Perić kaže da su 
ga starosjedioci odlično 
dočekali. 

- Stariji igrači su me 
prihvatili na odličan 
način. Uvijek su spre-
mni pomoći nešto, ili 
objasniti neki dio igre 
ili taktike. Hvala im na 
tome što nama mlađim 
igračima olakšavaju 
boravak u reprezentaci-
ji – poručio je na počet-
ku razgovora za Faktor 
magazin, Luka Perić.

FAKTOR: S obzirom da 
imaš tek 18 godina, 
šta je za tebe značio 
odlazak za Evropsko 
prvenstvo?

PERIĆ: Odlazak na 
Evropsko prvenstvo za 

LUKA PERIĆ 
NAJAVLJUJE 

BORBU DO SAMOG 
KRAJA SEZONE

Koronavirus koji je zahvatio veliki broj reprezentativaca uoči i u toku Evropskog prvenstva, 
kao i nedostatak pripremnih utakmica, glavni su razlozi  neuspješnog nastupa reprezen-
tacije BiH na Evropskom prvenstvu u rokumetu, u Slovačkoj i Mađarskoj, smatra najmlađi 
reprezentativac, desno krilo banjalučkog Borac m:tel-a, Luka Perić.

Lu
ka

 PE
RIĆ

mene je predstavljalo 
nagradu za dosadaš-
nji trud i zalaganje na 
treninzima i utakmi-
cama, ali i obavezu da 
nastavim tako. Nastup 
u reprezentaciji obave-
zuje me da nastavim da 
napredujem i poboljša-
vam sebe kao igrača na 
treninzima.

FAKTOR: Član si Borac 
m:tel-a, lidera na ta-
beli Premijer lige BiH. 
Šta možemo očekivati 
u nastavku sezone?

PERIĆ:  U nastavku 
sezone možete očekiva-
ti borbu do samog kraja 
sezone, da vratimo titu-
lu i pehar u naše vitrine 
i da pokušamo privući 

što više navijača u našu 
dvoranu, jer mi kao 
mladi igrači trebamo 
podršku.

FAKTOR: Svojim igra-
ma si skrenuo pažnju 
na sebe brojnih klu-
bova širom Evrope. 
Da li to znači da na 
ljeto napuštaš Banja-
luku? 

PERIĆ: Za sada 
sam član Rukometnog 
kluba Borac m:tel i 
bitno mi je da završim 
sezonu na pravi na-
čin sa klubom. Samo 
mi je to u fokusu i sve 
osim toga mi nije bitno.  

V.M.

LOPTA JE PRESUDILA

FAKTOR: Iako si se godinama  vrlo 
uspješno bavio biciklizmom, na 
kraju si ipak izabrao rukomet?

PERIĆ: Biciklizam je više bio rekrea-
tivni sport za mene. 
Jeste, uživao sam dosta u tome 
i stvorila se neka ljubav prema 
biciklizmu. 
Ali presudio je prvi izbor prema ru-
kometu i uopšte ne žalim zbog toga.

TEŠKO JE BILO GLEDATI

FAKTOR: Nakon prve utakmice, bio 
si pozitivan na virus korona. Kako je 
bilo gledati saigrače, a znati da im 
ne možeš pomoći?

PERIĆ: Nažalost, tako je kako je. Mi 
kao igrači dali smo sve od sebe da 
budemo izolovani što više i da se 
čuvamo, ali kako i ostale reprezen-
tacije tako i mi. 
Nikoga nije zaobišao koronavirus. 
Naravno, bilo je teško gledati, jer 
nisi tu da pomogneš tim momcima, 
ali sam bio tu putem malih ekrana 
da bodrim.

Vratićemo
pehar u

naše vitrine! 
Vratićemo

pehar u
naše vitrine! 
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A. Braun kaže: „Ohra-
brujem svakoga ko želi 
da upozna svoju srodnu 
dušu da uradi jednu jed-
nostavnu stvar: Stanite 
ispred ogledala i upo-
znajte sebe. Ko ste vi u 
svom najvišem obliku je 
tačan energetski potpis 
koji tražite u drugom".

6. Potražite nekoga ko 
vas prihvata onakvim 
kakvi jeste

Možete uložiti na-
por sa svoje strane, ali 
ako vam druga osoba ne 
uzvrati, ne može se po-
stići mnogo. „Pronađite 
nekoga ko vas poštuje i 
prihvata onakvim kakvi 
jeste, ko nastoji da razu-
me vas i vaša osjećanja i 
spreman je da prevaziđe 
razlike i to sa poštova-
njem i kompromisom“, 
kaže stručnjak za odnose 
Anita Chlipala. „Pronađi-
te nekoga ko je posvećen 
i spreman da se potrudi 
kako bi veza uspjela”, 
kaže ona.

7. Bacite se na posao!
I konačno, kada se 

zaista potrudite da pro-
nađete svoju srodnu dušu, 
vrijeme je da uložite na-
por u održavanje te veze. 

„Veze napreduju kada 
ulažete u međusobno 
razumevanje, a istovre-
meno priznajete da jedna 
osoba ne može da ispuni 
sve vaše potrebe – fizič-
ki, društveno, praktično 
ili seksualno”, kaže dr 
Džes O’Rajli. Ne mo-
rate da imate sve zajed-
ničko da biste postali 
srodne duše, ali ako ste 
oboje spremni da uloži-
te sličnu količinu truda 
(vrijeme, komunikacija, 
izlazak iz zone konfo-
ra) sve može da uspije! 

M.N.
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Prije nego što pomi-
slite na kliše „zna-
ću kada se to dogo-
di“, jasno je da nije 

moguće planirati vrijeme 
i datum za susret sa bu-
dućim partnerom. Ali, 
imate dvije opcije: mo-
žete se zavaliti, opustiti i 
prepustiti sudbini, ili biti 
proaktivni i sami pokaza-
ti malo akcije.

Engleski „Cosmopo-
litan magazin” konsul-
tovao je neke stručnjake, 
koji su savjetovali kako 
da ubrzate cijeli proces 

„pronalaženja” srodne 
duše. U nastavku, vaš 
vodič kako da se „pripre-
mite” da pronađete svoju 
srodnu dušu:

1. Budite svoji (ali za-
ista)

Čitava poenta srod-
ne duše je da je on/ona 
neko ko treba da te voli 
zbog tebe, pa kako da 
ih pronađeš ako nisi to 
što jesi? Stručnjaci stoga 

savjetuju: „Budite to što 
jeste. Znajte ko ste. Ako 
niste ponosni na jedan 
dio sebe, osnažite se da 
ga poboljšate. Ako voliš 
sebe, voljeće te i tvoja 
srodna duša.”

2. Ne tražite savršen-
stvo!

Ako u glavi imate 
strogu viziju o tome ka-
kva bi vaša srodna duša 
trebalo da bude, vjero-
vatno ćete propustiti oso-
bu sa kojom biste trebali 
da se spojite. 

„Vaša srodna duša 
obično nije ono što ste 
zamislili, već svijet za 
sebe“, kaže seksolog 
Frenči Dejvis, voditelj 
Libido Talka. 

3. Polako...
„Kada je u pitanju pro-

nalaženje srodne duše, 
zapamtite da ne možete 
požurivati stvari“, kaže 
stručnjakinja za sastanke i 
veze Laura Bilota. „Mož-

da će potrajati, ali kada 
dođe vrijeme, sve će se 
uskladiti“, uvjerena je ona.

Ako ste najnestrplji-
vija osoba koja je ikada 
postojala („zdravo, to 
sam ja...”) savjetujemo: 

„Budite strpljivi i ostanite 
pozitivni. Odvojite malo 
vremena da radite na sebi, 
razmislite šta tražite i 
šta će vas usrećiti. A ako 
potraga za 'onim' postaje 
iscrpljujuća, nemojte se 
plašiti da napravite korak 
unazad dok ne budete 
spremni. Morate uživati i 
vjerovati da će vaša srod-
na duša doći kada budete 
spremni za nju".

4. Upoznajte sebe
Pronalaženje vaše 

srodne duše nije tako lako 
kao što se brzom poštom 
dostavljaju seksi igračke u 
vaš stan. Trener za sastan-
ke Stef Safran savjetuje 
da „uložite u sve dijelove 
svog života“. To može 
izgledati kao aktivno bav-

ljenje brigom o sebi, vjež-
banje, stavljanje svojih in-
teresa na prvo mjesto, itd. 
Na ovaj način možete sa-
znati više o sebi kako biste 
pronašli tip osobe koja bi 
vam najviše odgovarala.

Kada se „stavite” na 
prvo mjesto, zapamtite: 

„U redu je imati niz loših 
sastanaka, biti bez ijednog 
randesa ili imati pauze 
između 'sudara'“, kaže 
Safran. „U redu je tražiti 
savjet, a takođe nema ni-
šta loše u tome da si sam”, 
napominje.

5. Nemojte lagati
Naravno, važno je 

da razumete i prihvata-
te mane drugih ljudi, ali 
srodna duša bi trebalo 
da bude vaša ~epska 
ljubav~, što znači da ne 
trebate žuriti ili forsirati 
takav osjećaj sa bilo ko-
jom osobom sa kojom se 
slažete na Tinderu.

Ovlašćeni bračni i 
porodični terapeut Moe 

Vodič za pronalaženje srodne duše!
 

Postoji bezbroj teorija o srodnim dušama. Neki ljudi vjeruju da u životu imamo samo 
jednu, drugi u više srodnih duša (romantičnih ili ne), a onda postoje i oni koji više 
vole izraz „blizanački plamen“—koji je sličan srodnoj duši, ali nije potpuno ista stvar. 
Bez obzira u šta vjerujete, možda se pitate: Gdje je moja srodna duša???

KAKO PRIVUĆI
LJUBAV SVOG ŽIVOTA?


